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22.10.2018 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

 

1. Er Naalakkersuisut enige i, at hvis der kommer udvinding af sjældne jordarter, og 

dermed af uran, vil der ifølge redegørelserne til hver en tid kunne forekomme stor 

forurening efter at koncessionerne er givet? 

 

2. Mener Naalakkersuisut, at VVM rapporten som netop er afleveret, er tilstrækkelig og 

god? 

 

3. Hvad vil Naalakkersuisut gøre ift. at der skal være en mere åben debat blandt 

befolkningen omkring det store spørgsmål om uran, som politisk har været håndteret 

meget lukket? 

 

4. Vil Naalakkersuisut skærpe kravede overfor det råstofselskab som kommer til at operere 

i Kuannersuit som ligger tæt ved Narsaq ift. til at undgå forurening?  

 

5. Hvad ser Naalakkersuisut af andre muligheder ift. nye indtægtskilder og arbejdspladser 

for Sydgrønland, hvis udvinding ved Kuannersuit ikke bliver aktuelt? 

 

6. Hvilke erhverv ser Naalakkersuisut som interessante vækstområder i Sydgrønland, 

Kommune Kujalleq?  

 

7. Hvad vil Naalakkersuisut gøre ift. at der er mange som har delte meninger om uran.  

 

8. Hvordan vil Naalakkersuisut sikre sig, at uranudvinding ikke går hen og rammer fiskeri- 

og fåreavlserhvervet? 
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9. Hvilke områder er Naalakkersuisut opmærksomme på at sætte spørgsmålstegn ved VVM 

rapporten med henblik på at beskytte borgerne i Narsaq, sundheds- og miljømæssigt? 

 

10. Kunne Naalakkersuisut anbefale det planlagte område for uranudvinding til indsamling 

af tugtupit for smykkestensproducenterne?  

(Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit)  

 

Begrundelse: 

Idet mange mennesker via de sociale medier peger på en langsommelig proces med Naalakkersuisuts 

arbejde, videresender jeg hermed spørgsmålene til Naalakkersuisut. Da jeg ikke anser det for 

tilstrækkeligt, at man via det talte ord blot vedbliver med at ytre sig om beskyttelse af  mennesker og 

miljø, vil jeg gerne have afdækket, hvad der er af  konkrete arbejder på området.  

Mit håb er, at man ikke fra Naalakkersuisuts side blot nævner disse spørgsmål ved debatter, men at 

man også laver konkrete tiltag. Jeg ønsker, at mine spørgsmål må blive besvaret hurtigt. Vi forstår, at 

arbejdet har været godt i gang, så jeg regner ikke med at Naalakkersuisut vil have besvær med at 

besvare disse spørgsmål. Der bør være en overensstemmelse mellem ord og reelle tiltag, og da 

Naalakkersuisut ikke kan gøre tiltag indenfor råstofindustrien uden at have en uranpolitik, er jeg ikke 

i tvivl om, at de vil kunne svare klart på mine spørgsmål.  

 

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål må blive besvaret snarest.   

 


